



## Ayman Al-Tawil

Chief Governance and Compliance Officer  
Saudi Arabian Military Industries (SAMI)

### EXECUTIVE BIOGRAPHY

Ayman Al-Tawil is the Chief Executive Officer of the Governance, Compliance, Enterprise Risk Management and Cybersecurity at SAMI. In this role, he is responsible for shaping corporate governance principles, establishing a robust compliance framework, and implementing policies that align with global best practices. His work ensures that SAMI operates in full adherence to regulatory requirements while maintaining the highest standards of integrity and operational excellence.

With a strategic focus on risk mitigation, Al-Tawil plays a pivotal role in strengthening the company's ability to anticipate potential risks, minimize their impact on operations and resources, and develop effective response strategies. He also leads the execution of SAMI's cybersecurity strategy, safeguarding its digital assets and critical infrastructure while ensuring compliance with local regulations and aligning security operations with the company's broader strategic objectives.

Bringing over 20 years of experience, Al-Tawil has held leadership roles in governance and compliance at several publicly listed Saudi companies, including Bupa Arabia, Saudi Ground Services Company, and Abdul Latif Jameel Finance. He currently serves as a member of the Audit Committee at Tania Water Company and Audit Committee Chairman in Madfu Company. He previously held a Board Member position at SABB Takaful. Al-Tawil holds a bachelor's degree in Business Administration from Al-Ahliyya Amman University.

SAMI was established in May 2017, as a wholly owned company of the Public Investment Fund (PIF) working under the directives outlined in the Saudi Vision 2030. Aiming to be among the top 25 defense industries companies in the world by 2030, SAMI plays a significant role in contributing to the localization of 50% of the Kingdom's defense spending, a key target of Saudi Vision 2030. SAMI combines the latest technologies and the best national talents, with the aim of developing innovative defense products and services of global specifications across its five business divisions: SAMI Aerospace, SAMI Land, SAMI Sea, SAMI Defense Systems, and SAMI Advanced Electronics. It also focuses on increasing exports and bringing International investment to the Kingdoms defense industries sector.

[Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)



## أيمن الطويل

الرئيس التنفيذي للحكومة والالتزام  
الشركة السعودية للصناعات العسكرية (SAMI)



### السيرة الذاتية التنفيذية

شركة SAMI، إحدى شركات صندوق الاستثمارات العامة، تأسست في مايو 2017م، تعنى بتطوير ودعم الصناعات الدفاعية في المملكة العربية السعودية وتعزيز اكتفائها الذاتي، وتلعب دوراً رئيسياً للمساهمة بتوطين 50% من إنتاجها الدفاعي ضمن أبرز مستهدفات رؤية السعودية 2030، وتطمح لتكون ضمن أفضل 25 شركة في هذا القطاع على مستوى العالم.

تستند الشركة إلى أحدث التقنيات وأفضل الكفاءات الوطنية بهدف تطوير منتجات وخدمات دفاعية مبتكرة بمواصفات عالمية، وذلك من خلال وحدات قطاعاتها الخمس الرئيسية، وهي: الأنظمة الطيران والفضاء، والأنظمة الأرضية، والأنظمة البحرية، والأنظمة الدفاعية، والإلكترونيات المتقدمة. وتركز الشركة على الإسهام في زيادة الصادرات، واستقطاب الاستثمارات الأجنبية إلى قطاع الصناعات الدفاعية الوطني.

#### [Saudi Arabian Military Industries \(SAMI\)](#)

يشغل أيمن الطويل، منصب الرئيس التنفيذي للحكومة والالتزام وإدارة المخاطر المؤسسية والأمن السيبراني في شركة SAMI، مهمة تطوير مبادئ حوكمة الشركات بالإضافة إلى وضع إطار للامتثال إلى جانب السياسات والإجراءات ذات الصلة باستخدام أفضل الممارسات والمنهجيات التجارية، لضمان التزام شركة SAMI بالقواعد والأنظمة التي تضعها الجهات التنظيمية.

كما يتولى الأستاذ أيمن تعزيز قدرة الشركة على التنبؤ بالمخاطر المحتملة وتقليل تأثيرها السلبي على العمليات والموارد وضمان استمرارية الأعمال من خلال تطوير إستراتيجيات فعالة للتعامل مع التحديات، كما يقود تنفيذ إستراتيجية الأمن السيبراني في الشركة لحماية أصولها الرقمية و البنية التحتية التقنية وضمان الامتثال للمعايير والقوانين المحلية، والتأكد من تكامل العمليات الأمنية مع الأهداف الاستراتيجية.

يتمتع بخبرة مهنية تزيد عن 20 عاماً، حيث شغل سابقاً أدواراً قيادية في الحوكمة والالتزام لعدد من الشركات السعودية المساهمة المدرجة في السوق المالية، بما في ذلك شركة بوبا العربية، والشركة السعودية للخدمات الأرضية، وشركة عبد اللطيف جميل للتمويل. كما يشغل حالياً عضوية لجنة المراجعة في شركة المشروبات والتعبئة والمياه (Tania)، ويشغل كذلك رئيس لجنة المراجعة في شركة مدفوع، وعضو مجلس إدارة سابق في ساب تكافل. يحمل الأستاذ أحمد شهادة البكالوريوس في إدارة الأعمال من جامعة عمان الأهلية.